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Redovisning av utredning av belysning på 
återvinningsstationerna (ÅVS)

Klimat- och stadsmiljönämndens beslut
Klimat- och stadsmiljönämnden beslutar att:

1. Godkänna förvaltningens redovisning av utredning om belysning på 
återvinningsstationerna i tjänsteutlåtandet, daterat den 22 november 2019.

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för beslut om nyinvestering samt som 
information till kommunfullmäktige.

Klimat- och stadsmiljönämndens arbetsutskotts förslag till beslut
Klimat- och stadsmiljönämnden beslutar att:

1. Godkänna förvaltningens redovisning av utredning om belysning på 
återvinningsstationerna i tjänsteutlåtandet, daterat den 22 november 2019.

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för beslut om nyinvestering samt som 
information till kommunfullmäktige.

Sammanfattning
Natur- och byggnadsnämnden fick i uppdrag av fullmäktige den 19 juni 2017 att
utreda möjligheterna att ordna belysning på återvinningsstationerna (ÅVS).
Dåvarande gatudrift- och parkenheten på förvaltningen genomförde under 2018
till januari 2019 en inventering av belysningen vid kommunens samtliga 44
återvinningsstationer (ÅVS) och centraler. Vidare har förvaltningen tagit fram
förslag till åtgärder för belysning på samtliga stationer.

Miljö- och bygglovsförvaltningen instämmer med den tidigare motionens
motivering att bättre belysning på återvinningsstationerna ger ökad trygghet och
bättre förutsättningar för invånarna att källsortera sitt avfall. Investeringen för
föreslagna åtgärder för belysning vid de 31 stationer som saknar eller har
bristfällig belysning uppgår till cirka 1 miljon kronor. En möjlig prioritering är
belysning vid de 21 återvinningsstationer som står på kommunägd mark. Till det
behöver avsättas 100 000 kronor per år i driftkostnad då beräknad kostnad per
station och år är cirka 3 000 kronor. Eftersom det rör sig om en nyinvestering i
infrastruktur anser förvaltningen att det är kommunstyrelsens ansvar att bekosta
en investering av belysning på de återvinningsstationer som står på kommunägd 
mark.
 

Förvaltningen föreslår att nämnden antar redovisningen av utredning av belysning
på återvinningsstationerna i tjänsteutlåtandet, daterat den 11 november 2019, samt
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att kommunfullmäktige delges beslutet.
 
Förvaltningens synpunkter
Miljö- och bygglovsförvaltningen instämmer med den tidigare motionen att bättre
belysning på återvinningsstationerna ger ökad trygghet och bättre förutsättningar
för invånarna att källsortera sitt avfall. 

Eftersom kommunstyrelsen svarar för nyinvesteringar i infrastruktur föreslås att
förvaltningens stadsmiljöavdelning tillsammans med
samhällsbyggnadsavdelningen tar upp avsaknaden av belysning på många ÅVS:er
med FTI för att söka samsyn om hur man kan fördela ansvar och kostnader för en
bättre belysning. Miljö- och bygglovsförvaltningen har varit i kontakt med
samhällsbyggnadsavdelningen som ser positivt på föreslagen åtgärd. Åtgärden
läggs in som ett förslag till kommande Plan för samhällsbyggnad och
lokalförsörjning. Prioritering av åtgärder sker i ordinarie planeringsprocess.

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner redovisningen av utredningen om
belysning på återvinningsstationerna. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen för 
avrapportering i kommunfullmäktige. 

Ekonomiska och juridiska konsekvenser
Investeringen för föreslagna åtgärder, belysning vid de 31 stationer som saknar eller 
har bristfällig belysning, beräknas uppgå till 1 miljon kronor. Dessutom behöver 
100 000 kronor per år avsättas för drift då beräknad kostnad per station och år är cirka 
3 000 kronor. Kostnaden för installation och drift av belysning föreslås tas ut genom 
ett tillägg i avtal om markupplåtelse med FTI. Prioriteras belysning på endast de 21 
återvinningsstationer som står på kommunägd mark minskar investeringsbehovet med 
cirka 30 procent.

Överläggning
Aza Cheragwandi (S) och Christian Ottosson (C) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad.

Beslutet delges
Kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige
Samhällsbyggnadsavdelningen
Stadsmiljöavdelningen
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